
Beste commissieleden, 

Vandaag spreekt u over de informatiebrief zendmasten en de komst 5G. Het verheugd ons natuurlijk 
dat u zich aansluit bij de groep van kritische gemeenten die vragen hebben over 5G.

Maar vandaag roepen we op om verder te gaan, om actief onderzoek te gaan doen.

Je zal maar met je gezin met kleine kinderen pal naast de hoogspanningsmast wonen, aan de Brunita 
Gemmekelaan of in het Wedde. Deze masten – met Antennes er ook nog aan- staan op minder dan 
20 meter van woonhuizen. Geeft u de garantie dat dit zonder medische gevolgen blijft? Niets doen 
maakt u mede verantwoordelijk - als er wel gezondheidseffecten zijn, 

maar gelukkig kunt u iets doen. Recent is de subsidie die het mogelijk maakt om de 
hoogspanningskabels onder de grond te leggen verhoogd naar 85%. Het vergt een inspanning van de 
gemeente, zeker, maar waar een wil is, is een weg. 

Je zal maar slecht ter been zijn, en aangewezen op je huis, en dat je in dat huis telkens koppijn krijgt. 
Dat hebben mensen die bij de zendmast op de oude adegeesterlaan wonen. Die zendmast zou er 
tijdelijk staan, maar er ze staat er nog steeds. 

Ik ging destijds in de laatste maanden van mijn raadslidmaatschap op onderzoek uit, en kreeg toen 
van stokoude mensen of hun kinderen reactie. Ja er waren klachten. Ja die bedierven de 
levensvreugde van deze mensen. 

Ik heb al een keer ingesproken namens stralingsbewust Leiden en omstreken. Ik vergat vorige keer  
te zeggen dat ik uit betrouwbare bron heb vernomen dat er in het hospitium van Leidenschendam- 
voorburg praktisch alleen maar mensen met een hersentumor liggen. Een hersentumor is zeer 
zeldzaam, maar mij is gebleken dat het aantal nieuwe gevallen steeg in 2018 met 13 procent. 200 
mensen extra kregen een hersentumor! Of er ook een stijging is over 2019 wordt een deze dagen 
bekend gemaakt. Met dit soort signalen moeten we wel wat doen.

In de stukken van vanavond staat dat uw bestuur nu eenmaal niet de kennis heeft om de 
gezondheidsaspecten goed af te wegen. Ik kan u verzekeren: ook in de landelijke politiek zitten geen 
mensen die verstand hebben van de gezondheidsaspecten. En er wordt geen onderzoek gedaan naar 



de stapeling van electromagnetische velden door GGD of het RIVM. Die kamerleden gaan wel 
beslissen over onze gezond en die van onze kinderen. Eigenlijk zou je niet moeten beslissen over 
zaken waar je geen verstand van hebt, maar vanuit je rol als volksvertegenwoordiger aansturen op 
zoveel mogelijk garanties en pro actief onderzoek. En het voorzorgsprincipe toepassen bij het gebrek 
aan consensus dat er nu is in de wetenschap.

Want u heeft tenslotte wel een zorgplicht. 

U kunt uzelf proactief opstellen en een antennebeleid maken, samen met uw inwoners waarin u 
kwetsbare ouderen en kinderen zoveel mogelijk ontziet.

U kunt zelf op onderzoek uit gaan en vragen stellen. U kunt zelf buurtonderzoek doen,  En u kunt het 
aantal ziektegevallen in nabijheid van zendmasten in kaart brengen met uw lokale GGD. Dat is 
tegelijkertijd ook heel hip om te doen: data is het nieuwe goud.

U kunt nog reageren op de internetconsultatie van het Rijk waarin u uw visie kunt geven op de komst 
van 5G en de aanstaande frequentieveiling. 

U kunt er op aandringen bij het Rijk dat de gezondheid van uw inwoners wordt gemonitord, dat er 
lange termijnonderzoek wordt gedaan.

U kunt vragen stellen over de kosten van 5G en waarom ook veel van deze kosten op het bord van 
uw gemeente liggen.

U kunt vragen stellen over de energie die nodig zal zijn, en hoe dit nu verder moet nu we al aan de 
grenzen van de stroomcapaciteit zitten in de randstad.

Laat de mensen in Voorschoten niet in de steek. Die zenders komen voor de slaapkamerramen van 
onze kinderen, en de straling 5G is niet op gezondheid getest, noch van randvoorwaarden voorzien. 

De burgeralliantie gaat hier zeker mee verder en nodigt uw raad uit om met ons mee te denken over 
een lokaal antennebeleid. Wij rekenen erop dat u deze uitgestoken hand aanneemt.


